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Köszöntöm a  közmeghallgatáson megjelent  képviselő-testületi   tagokat és a 
megjelent kedves érdeklődőket. Hosszú ideje hagyomány már, hogy ebben az 
ünnepek  előtti  időszakban  tartjuk  az  év  utolsó  testületi  ülését,  amelynek 
keretében minden évben eleget teszünk törvényi kötelezettségünknek is.

A  közmeghallgatás  alkalmával  beszámolunk  az  érdeklődőknek  az  elmúlt  év 
eseményeiről és az elvégzett munkáról.  

A képviselőtestület 8  önálló ülést tartott  és az intézményi társulások miatt 4 
együttes  ülésen  vettünk részt   Mezőnagymihály  község testületével.  Ezek az 
ülések, bár kissé időigényesebbek, de mindenképpen szükség van rájuk, hogy 
rálátásunk  legyen  az  intézmények  életére,  működésére.  Januártól   három 
intézményt működtet a két település együtt és bár gazdaságilag mindenképpen 
előnyös  a  társulási  forma  az  együttműködés  sokszor  ellenállásba,  akadályba 
ütközik. Úgy gondolom, hogy ezeket a problémákat  türelemmel és kitartással 
kezelni lehet.

Az óvodai társulás augusztus 1-től új vezetővel kezdte meg a munkát.  Talán 
engem ért  a  legnagyobb  meglepetés,  hogy  milyen  határozottan  és  nagyfokú 
szakmai  hozzáértéssel  kezdte  el  a  munkát.  Az   újszerű  kezdeményezések  a 
szülők  nagy  részénél  támogatásra  találtak,  míg  van  egy  pár  szülő,  aki 
„csakazértis” ki szeretne lógni a sorból.

Az általános iskolánál és a körjegyzőségnél  egy kicsit már zökkenő mentesebb 
az  együttműködés,  bár  itt  is  előfordul,  hogy  nem egyformán  alakul  egy-egy 
feladat végrehajtása. 

A  Képviselőtestület  és  bizottságai  a  lakosság  érdekeit  szem  előtt  tartva,  az 
önkormányzatiság  elveit  megvalósítva  működtek.  Rendeletalkotásaik  és 
határozataik  összhangban  voltak  a  magasabb  rendű  jogszabályokkal.  A 
képviselő- testület 12 ülésén  5   rendeletet és 43   határozatot hozott. 

A   képviselőtestület  munkájával  kapcsolatosan  törvényességi  észrevétel  nem 
érkezett,  az  ülések  jegyzőkönyvei  határidőben  elküldésre  kerültek  a 
Közigazgatási Hivatal felé.



A hatósági munkával kapcsolatosan ebben az évben is több ellenőrzés volt. A 
Tiszaújvárosi  Főügyész  észrevétel  nélkül  zárta  le  a  vizsgálatát.  A  népesség, 
anyakönyvezés és a működési engedélyek kiadásánál a Közigazgatási Hivatal 
hiányosságokat nem tapasztalt, a jegyző munkáját jónak minősítette. 

Önkormányzatunk éves szinten közel 100 millió forinttal gazdálkodik, amelynek 
nagy része állami támogatás, melyet az intézmények működtetéséhez, szociális 
feladataink ellátásához és a különböző kötelező feladatellátáshoz kapunk.

Saját bevételeink legjelentősebb eleme az iparűzési adó, mely közel 6 mFt, a 
gépjárműadó  2,3 mFt és a térítési díjbevétel  amely szintén 2, mFt felett van. A 
költségvetés  készítésekor    forráshiánnyal  tudtuk  biztosítani  az  egyensúlyt, 
azonban  az  év  második  felétől  már  nem  kellett  folyószámlahitelt  igénybe 
vennünk.
Az évközben tartott testületi üléseken érintettük, hogy az átszervezések hatására 
már  nem tudunk ÖNHIKIre  pályázni,  és  az  önkormányzati  miniszter  egyedi 
keretére sem tudtunk igényünket benyújtani. 

Ebben  az  évben  pályázataink  nagyon  szerencsések  voltak,  ezért  erről 
mindenképpen szeretnék egy pár szót szólni.

Az általános iskolában nyílászárók cseréje, külső hőszigetelés és kerítés felújítás 
volt. Belülről felcsiszoltattuk a parkettákat, egy teremben cserélni kellett, míg az 
étkező részben a rossz PVC helyett új hideg burkolatot rakattunk le. Ez a munka 
közel 8 mFt- került, amelyhez 10 %-os önrészt biztosítottunk.

Az óvoda épülete is ugyanígy újult meg kívülről, míg épületen belül a világítás 
és a fűtés lett korszerű, energiatakarékos. Az óvoda udvar két oldalán sikerült a 
kerítést is felújítani, amely már nagyon fontos feladat volt. Ez a beruházás 12,6 
mFt volt, amelyhez szintén 10 %-ot kell biztosítani.

A  körjegyzőségi  hivatalok  tárgyi  eszközeinek  pályázatából  3,3  mFt-ot 
költhettünk el bútorzatra és informatikai eszközökre.

December  közepén  értesültünk  arról,  hogy  az  iskola  és  az  óvoda  is  nyert 
taneszköz  pályázaton  2-2  mFt-ot,  amelyből  a  hiányzó  taneszközöket, 
felszereléseket lehet megvásárolni.
Nyertünk továbbá  7 mFt-ot az óvodai öltöző és mosdó előírásoknak megfelelő 
kialakítására és akadálymentesítésére. Ez természetesen csak a következő évben 
valósul meg. 

Ebben  az  évben  is  megvalósítottuk  hagyományos  rendezvényeinket.  Volt 
falunap, szüreti mulatság, időskorúak köszöntése.



Ezen túl  több újszerű kezdeményezés  talált  nyitott  fülekre  és  alakult  nagyon 
emlékezetes eseménnyé.
Máig emlegetik és várják a  következő családi vetélkedőt és tábortüzet szülők, 
gyermekek egyaránt a  gyermeknap alkalmából. Sikeres volt a nyári szünetben 
szervezett kölyök klub sorozat is. 
Az óvodásokkal a mikulást ünnepeltük egy kicsit másképpen . Egy interaktív 
játékos  délutánt   tartottunk  a  Mezőnagymihályi  tornateremben,  amelynek 
szintén nagy sikere volt.

2009-től ismét jelentős változások előtt állunk. 
Szerencsére, hogy a költségvetési törvénytervezet iskolákra vonatkozó előírásait 
az  utolsó  pillanatban  sikerült  számunkra  kedvezően  módosítani.  Így  ezzel 
kapcsolatosan  nem kell  tovább tagozódnunk,  de  nem lóbálhatjuk  a  lábunkat. 
Szükség  van  az  ellátott  feladatok  és  a  normatív  támogatás 
kapcsolatrendszerének  átvizsgálására.  A  működőképesség  stabilitása  és  az 
oktatás  színvonalának  biztosítása  érdekében  szükséges  lehet  esetlegesen  új 
feladatok felvállalása.
Bízom benne, hogy nem vagyok egyedül akkor, amikor úgy gondolom, hogy az 
önkormányzatokra   bízott   egyik  legfontosabb  alapfeladat  az  oktatás. 
Mindaddig,  míg  az állam ezt  a feladatot  el  nem veszi  az  önkormányzatoktól 
mindannyian felelősek vagyunk, ezért én úgy látom, hogy a következő évben 
ismét sokat kell foglalkoznunk az iskolával.

Sokat kell foglalkoznunk majd a szociális rendeletünkkel és azokkal, akiket érint 
az  1993.  évi  III.  törvény  szabályozásának  módosítása.  Híradásokból 
értesülhettünk  róla,  hogy  az  egyik  oldalról  nézve  jelentős  szigorítás  lesz  a 
törvényben, míg a másik oldal igazságos kiigazításról beszél.
A módosítás jelentős feladatokat ró az önkormányzatokra, amelynek megoldása 
számomra  is  eléggé  kilátástalan.  Természetesen  minden  fórumon  azt 
nyilatkoztuk, hogy megoldjuk a ránk bízott  feladatot,  hiszen jogos társadalmi 
elvárás az, hogy a különböző juttatásokat munkához kötjük. 

Csak ebből a rövid előzetesből is látható, hogy komoly, nehéz feladatok várnak 
ránk a következő évben is. 
Bízom  benne,  hogy  a  képviselő-testület  tagjai  továbbra  is  támogatják 
munkánkat,ugyan úgy mint a korábbi években tették. 

Ehhez  kívánok  mindenkinek  nagyon  jó  egészséget,  szeretetben  gazdag 
karácsonyi ünnepeket és sikeres boldog új évet.
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